

國立清華大學生命科學暨醫學院誠徵院長啟事

國立清華大學生命科學暨醫學院以卓越的學術成就和創新精神，屹立於國內外學術之巔。身為台灣第一個成立的生命科學院及生命科學暨醫學院，我們首創整合生命科學與臨床醫學的跨域模式，並設立全台第一個生命科學院學士班，推動大一不分系與跨領域學習，為高教精英奠定堅實基礎。我們地處高科技的核心地帶，毗鄰新竹科學園區與竹北生醫園區，培育近 5000 位院友，多位傑出院友正是生技醫藥產業中的領導者，足為學術研究轉化產業應用的典範。本院組織架構含生命科學系、醫學科學系、跨領域學士班、學士後醫學系，以及五所研究所與三個碩博學位學程，全部學生 949 位，由 91 位傑出的專任師資（含 22 位臨床醫師教師）與校友業師共同人才培育。

一、本院即日起公開徵求院長候選人，聘期自 2025 年 8 月 1 日起，全職專任，任期三年，得連任一次。竭誠歡迎學術界與醫界人士申請或推薦。

二、候選人應具備以下資格：

- （一）生命科學及醫學相關領域學術專長。
- （二）曾任大學教授、研究員或相當資格者。
- （三）具前瞻性教育和研究理念、相當學術成就及行政主管經驗。

三、有意申請或推薦者，請提供：

- （一）候選人履歷、著作目錄及治院理念。
- （二）推薦候選人（院內及院外）請附個人同意函。
- （三）院外候選人請提供至少 3 封推薦函。

四、請於 2025 年 3 月 10 日前（含）以電子郵件日期或郵戳為憑，將候選人資料送（寄）達「國立清華大學生命科學暨醫學院院長遴選委員會」收。

校址：300044 新竹市東區光復路二段 101 號

聯絡電話：+886-3-5742468 傳真電話：+886-3-5717237

電子信箱：life@my.nthu.edu.tw

五、相關訊息請點選本院網址：<https://cls.site.nthu.edu.tw/>

Call for Applications: Dean of the College of Life Sciences and Medicine, National Tsing Hua University

National Tsing Hua University's College of Life Sciences and Medicine is a leader in academic excellence and innovation. As Taiwan's first college dedicated to life sciences and the first College of Life Sciences and Medicine, we pioneered the interdisciplinary integration of life sciences and clinical medicine. We established Taiwan's first Interdisciplinary Program of Life Sciences, introducing a groundbreaking model of undifferentiated freshman studies and interdisciplinary learning, laying a solid foundation for cultivating future leaders in higher education.

Located in Taiwan's high-tech hub near Hsinchu Science Park and Zhubei Biomedical Park, the College has produced nearly 5,000 alumni, many of whom are leaders in the biotech and pharmaceutical industries, exemplifying the transformation of academic research into industrial applications.

The College's organizational structure includes the Department of Life Science, Department of Medical Science, Interdisciplinary Program of Life Sciences and Medicine, School of Medicine, five research institutes, and three graduate degree programs. The College has a total of 949 students, supported by 91 outstanding full-time faculty members, including 22 clinical physician-faculty members, along with alumni mentors working collaboratively to nurture exceptional talent.

1. The College is now accepting applications and nominations for the position of Dean. The term will commence on **August 1, 2025**, with a **full-time appointment** for a **three-year term**, renewable once. We warmly invite applications and nominations from individuals in both academic and medical fields.
2. Candidates must meet the following qualifications:
 - (1) Academic expertise in fields related to life sciences and medicine.
 - (2) Experience as a university professor, research fellow, or an equivalent position.
 - (3) Visionary educational and research philosophies, significant academic achievements, and administrative leadership experience.
3. Applicants or nominators should submit the following materials:
 - (1) The candidate's CV, list of publications, and a statement of vision for the College.
 - (2) For nominated candidates (internal or external), a letter of consent must be included.
 - (3) External candidates must provide at least three letters of recommendation.
4. All application materials must be submitted by **March 10, 2025** (based on email timestamp or postal mark) to the **Search Committee of the Dean of the**

College of Life Sciences and Medicine, National Tsing Hua University at the following address:

Address: 101, Section 2, Kuang-Fu Road, East District, Hsinchu City 300044, Taiwan

Phone: +886-3-5742468

Fax: +886-3-5717237

Email: life@my.nthu.edu.tw

5. For further information, please visit the College's website:

<https://cls.site.nthu.edu.tw/>